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前言

　　当您开始阅读本书时，人类已经迈入了21世纪。
　　这是一个变幻难测的世纪，这是一个催人奋进的时代，科学技术飞速发展，知识更替日新月异。
希望、困惑、机遇、挑战，随时随地都有可能出现在每一个社会成员的生活之中。
抓住机遇，寻求发展，迎接挑战，适应变化的制胜法宝就是学习——依靠自己学习，终生学习。
　　作为我国高等教育组成部分的自学考试，其职责就是在高等教育这个水平上倡导自学、鼓励自学
、帮助自学、推动自学，为每一个自学者铺就成才之路，组织编写供读者学习的教材就是履行这个职
责的重要环节。
毫无疑问，这种教材应当适合自学，应当有利于学习者掌握、了解新知识、新信息，有利于学习者增
强创新意识、培养实践能力、形成自学能力，也有利于学习者学以致用、解决实际工作中所遇到的问
题。
具有如此特点的书，我们虽然沿用了“教材”这个概念，但它与那种仅供教师讲、学生听，教师不讲
、学生不懂，以“教”为中心的教科书相比，已经在内容安排、形式体例、行文风格等方面都大不相
同了。
希望读者对此有所了解，以便从一开始就树立起依靠自己学习的坚定信念，不断探索适合自己的学习
方法，充分利用已有的知识基础和实际工作经验，最大限度地发挥自己的潜能达到学习的目标。
　　欢迎读者提出意见和建议。
　　祝每一位读者自学成功。
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内容概要

　　当您开始阅读《英语词汇学》时，人类已经迈入了21世纪。
这是一个变幻难测的世纪，这是一个催人奋进的时代，科学技术飞速发展，知识更替日新月异。
希望、困惑、机遇、挑战，随时随地都有可能出现在每一个社会成员的生活之中。
抓住机遇，寻求发展，迎接挑战，适应变化的制胜法宝就是学习——依靠自己学习，终生学习。
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章节摘录

　　Etymology is traditionally used for the study of the origins and history of the form and meaningx。
Of words.Modern English is de. ried from the languages of early Germanic tribes with a fairlv small vocabulary·
　We shall study how this small vocabulary has grown in. to a huge modern，Engl！
sh vocabulary and explain the changes that have taken place in the forms and meanings of words.　　semantics lS
the study of meanings of different linguistic levels： lexis,yntax’utterance，discourse，etc.But lexieology will
focus　on the lexical level.The types of meaning and sense relations such as polysemy，homonymy，synonymy
，antonymy，hyponymy and semantic field all belong to the scope of semantic study and consti. tute an
important part of lexicology.　　Stylistics is the study of style.It is concerned with the user，s choices oi linguistic
elements in a particular context for speciaI ef. fects.　Among the　areas　of　study：lexis，　phonology，
　syntax， graphology’we shall concentrate on lexis，exploring the stylistic values of words.　　Lexicography
shares with lexicology the same problems：the from,meanm,origins　and　usages　of　words，　but they
have a pragmatic difference.A lexicographer’s task is to recird the lan- guage as it is used SO as to present the
genuine picture of Words t0the reader,providing authoritative reference，　whereas the studentof lexicology is to
acquire the knowledge and information of lexis S0as to increase their lexical awareness and capacity of language
use.
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